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VERKONDIGING 
‘We zouden Jezus willen ontmoeten ‘. Met die bede richtten enkele Griekse pelgrims zich tot 
Filippus. We mochten dat zojuist beluisteren in de evangeliewoorden. Naar alle 
waarschijnlijkheid hadden de Grieken wel een en ander gehoord van Jezus, maar nu willen ze 
Hem wel eens echt te zien krijgen. Al die verhalen die over Hem de ronde deden zijn niet 
meer voldoende. Het moet nu maar eens echt zichtbaar en tastbaar worden. En de 
nieuwsgierigheid is zo groot dat ze Filippus in de arm nemen, in de hoop en verwachting dat 
hij hen wel bij Jezus zou brengen. 
Het is helemaal niet zo’n vreemd verhaal dat we vandaag te horen kregen. Je hebt al heel 
wat gehoord van iemand en dan groei je eigenlijk min of meer automatisch naar het moment 
dat je er wat directer mee geconfronteerd wil worden. Het lijkt me een gang van zaken welke 
naar ik meen bij ieder van ons wel eens opkomt.. Diep in ons hart geloven we wel in Jezus, 
maar tegelijkertijd gaat dat ook gepaard met een zekere twijfel en een zeker ongeloof. We 
zouden Jezus graag in levende lijven willen ontmoeten om er zeker van te zijn dat alles wat 
over Hem gezegd wordt ook waar is. 
De vraag van deze dag is eigenlijk dus helemaal niet zo bijzonder, maar hoort bij alle tijden. 
Het bijzondere zit hem in de reactie welke door Jezus wordt gegeven. Wat moeten we 
denken van het antwoord van Jezus ? Op het eerste gezicht lijkt het er op dat Jezus niet 
ingaat op de vraag van de Grieken. Hij begint met een wat ingewikkeld verhaal over zijn uur 
dat is gekomen en over een graankorrel die eerst moet sterven om vruchten voort te 
brengen . Een prachtig beeld dat door de alledaagsheid niet zo moeilijk te pakken lijkt. Ook in 
het hongerdoek prachtig verbeeld: Jezus in het centrum van het doek aan de kruisboom. Het 
einde verbeeld met de kruisdood, maar hangend aan een boom die vruchten draagt. Als een 
graankorrel in de aarde wordt begraven begint er een langzaam proces van afsterven. In dat 
stervenproces ontkiemt nieuw leven. Juist in deze tijd van het seizoen wordt er veel grond 
bewerkt, tenminste als het veel gevallen regenwater dat toestaat. Veel graanzaad wordt in de 
grond gestopt. Van het zaad blijft weinig of niet meer over dan de aar, dan de scheut die uit 
zal groeien tot een krachtige boom en dan begint de vrucht te groeien. Een wonderlijk 
proces: sterven om te leven. 
En de vergelijking heeft in het evangelie een diepere betekenis. Wil je volgeling zijn van Jezus 
dan is dat je weg. Je leven als het ware afgeven, je leven delen, zodat het vruchtbaar kan zijn. 
Met wat andere woorden gezegd: als je leven je lief is houd je het niet enkel en alleen voor 
jezelf maar je zet het in met de gekregen en ontwikkelde mogelijkheden. Afgelopen 
donderdag was en een webbinar, een digitale bijeenkomst georganiseerd door vastenactie 
en de bisdommen Breda en Den Bosch rond eigenlijk hetzelfde thema: werken aan een 
nieuw verbond, toepasselijk in de vastentijd….even minderen voor een ander. 
Het is niet zo verwonderlijk dat het verhaal van deze dag zo kort voor Pasen wordt gelezen. 
Pasen is toch immers het feest waarop we vieren dat het leven – en dan hel nadrukkelijk 
geschreven met hoofdletters – sterker is dan de dood. Op Goede Vrijdag zullen w ehet 
sterven van de graankorrel gedenken, maar Pasen zal ons de zekerheid geven dat er uit de 
graankorrel leven zal komen. 
Het verhaal van deze dag is een uitdaging voor ons eigen leven. Je kunt leven met open 
handen of met dichtgeknepen vuisten. Alleen met open handen kun je goedheid zaaien en 



alleen met open handen kunnen we Gods handlangers zijn, kunnen we werken aan een 
nieuw verbond. Steeds meer mensen schijnen gelukkig te beseffen dat zinvolheid en geluk in 
het leven niet te vinden zijn in het zoveel als mogelijk vergaren van geld en materiële spullen. 
Maar dat de zinvolheid van het leven, en dus ook een gevoel van gelukkig zijn, eerder 
gevonden worden in verantwoordelijkheid nemen voor de toekomst van medemensen en 
van de aarde, met alle levende wezens erop. Naar een streven naar het goede leven voor alle 
mensen op deze aarde zowel diegenen die nu leven, als diegenen die nog na ons komen. 
Uitgerekend in deze tijd worden we uitgenodigd om niet vast te houden, maar om te keren. 
De groeiende ontwikkeling in de wereld vraagt steeds meer van mensen en daagt uit om in 
beweging te komen. En waar dat op uit kan lopen toont het hongerdoel ook vandaag: 
rechtsboven, de tafelgemeenschap, samen delen, samen het voedsel van de aarde delen. 
Zo worden we een vruchtbaar iemand, een christen van jewelste, een graankorrel die in de 
aarde valt, en hoewel we soms best wat moeten inleveren, toch heel vruchtbaar kunnen zijn. 
Wat open handen aan goedheid kunnen zaaien heb ik in het afgelopen half jaar heel 
nadrukkelijk mogen ervaren tijdens mijn bezoeken aan Norbertijnen en hun vele  projecten 
in India. Over enkele weken zal ik weer die kant uit gaan vanwege een nieuwe abt in de 
dochterstichting van Berne. Bij die gelegenheid maak ik een tussenstop in Indore om het 
vastenproject van dit jaar met eigen ogen te kunnen aanschouwen. En wat zou het mooi zijn 
als ik dan kan laten weten dat het project voor verbetering in de sloppenwijken van Indore 
gerealiseerd kan worden: bescheiden voor zo’n grote ellende maar wel 
verbetermogelijkheden voor morgen. 
Leven wij zoals Jezus ons heeft voorgedaan dan zal het geluk hand over hand toenemen en 
wordt Gods rijk meer en meer werkelijkheid. Dichtbij in dagelijks leven van zorg en 
bezorgdheid voor elkaar, verder weg, met een hand die geeft om menselijk leven dichterbij 
te brengen. Mag het ons lukken om in die zin vruchtbaar te worden, te zijn en te blijven.  
 
Abt Denis Hendrickx 


